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Matte genom arkitektur 

Jag heter Ann Pantesjö och arbetar i Duvnäs skola som ligger i Saltsjö-Duvnäs, Nacka 
kommun. 

Jag utbildades till lågstadielärare i Luleå 1975 och har sedan dess läst Montessoripedagogik 1 
till 7 på lärarhögskolan i Stockholm. Jag har även läst Utomhuspedagogik och 
Äventyrspedagogik. 

Efter min utbildning har jag arbetat på låg, mellan och högstadiet i Luleå, Nacka och Tyresö. 
De senaste 15 åren har jag arbetat på Duvnäs skola som är en F-6 skola. Här har jag följt 
elever i klasserna 1-6. I våras lämnade jag en sexa, eftersom de går vidare studier på 
högstadiet. 

Ht 2009 startade jag om med årskurs 3. Den gruppen kommer jag att följa till och med år 6. 

Inledning 

För mig är det viktigt att förbereda eleverna till eget ansvarstagande inför högstadiet och det 
gör jag med varierande studietekniker. Jag är övertygad om att det man upplever i yngre år 
befästs på ett bättre sätt. Det är också viktigt att eleverna kommer förbi känslan av att 
matematik är svårt. Jag vill att eleverna ska känna nyfikenhet inför hur man löser en uppgift 
och att de med glädje visar upp sina lösningar för gruppen. 

Vår matematikundervisning på lärarutbildningen i Luleå handlade om mängdlära. Mängdläran 
var ny och gav inte rum för någon utveckling av de traditionella arbetssätten.  

Under min utbildning till Montessorilärare mötte jag många nya infallsvinklar på lärandet. 
Matematik blev intressant eftersom det fanns många olika inlärningsmetoder i den 
pedagogiken. Vi kom också i kontakt med Arkitektur under utbildningen. Arkitektur som 
ämne i utbildningen var nytt för mig. 

Med Montessoriutbildningen, Utomhuspedagogiken och Äventyrspedagogiken vaknade mitt 
eget matematikintresse. 

Arbetet med år 5 

Vi började med att se oss omkring i närområdet. Vi stannade till vid olika platser och eleverna 
fick jämföra ålder på olika byggnader, de fick se olika slags tak, olika fasader. 

Nästa lektion skulle de rita ett hus utifrån så att de beskrev fasaden. De använde 

• Blyertspenna 

• 5mm-rutat A4 papper 

• Linjal 

De fick gärna rita in många detaljer på fasaden. Jag kopierade bilderna. 

Arbetet sattes in i pappersmappar. Senare målades husen. Vi använde de kopierade husen 
genom att mäta vinklar, ange gradtal. Alla var engagerade i uppgiften. 



Vilket roligt arbete vi hade framför oss. 

Jag skaffade en dagbok för att föra in anteckningar om arbetet och hur vi gjorde. Det har visat 
sig vara ett bra drag. Man glömmer så lätt.  

Geometriska former är lätt att få in under rubriken arkitektur. Det var lätt att hitta 
bilduppgifter som inspiration. Olle Bærtling var en person vars verk vi kom i kontakt med. 
Här passade vi på att göra studiebesök till Sergels torg och se på plattorna och hans entré i ett 
av Hötorgshusen. Mondrian var en annan konstnär som det var lätt att finna verk av och sen 
bli inspirerade till bild 

Barnen beräknade arean av ett rum i hemmet.  Av ett överkast som skulle sys. Omkretsen 
kom in naturligt här. De mätte dörrar och fönster. Hur lång skulle en tapetbård vara? Hur stor 
var väggarnas area om man tog bort fönster och dörrar? Vad har du för nytta av att kunna 
beräkna detta?  

Efter jul tog vi in begrepp som det Gyllene snittet och talens förhållande till varandra. Här 
passade vi på att räkna ut tal i Fibonaccis talserie. 

Samarbete med Arkitekturmuseum . 

Till jul de senaste två åren hade vi besökt arkitekturmuseum för att se på deras pepparkaks-
utställning. Nu var det dags att konstruera egna byggnader. Barnen ritar, klipper och tejpar. 
Vinnande bidrag röstas fram och en engagerad klassmamma bygger huset tillsammans med 
konstruktörerna. Hon kör också pepparkakshuset till museet. Alla bidrag ställs ut på 
Arkitekturmuseum, så vi planerade för ett nytt besök. Barnen var trygga i miljön och visste 
hur de skulle uppföra sig i museets lokaler. Det var spännande att se vårt hus bland alla 
bidrag.  

Vi fortsatte arbetet år fem och även delar av år sex. Under den här tiden samarbetade vi med 
arkitekturmuseet i Stockholm. Vi åkte dit tre gånger och varje besök avslutades i verkstaden. 
Fjärde gången kom pedagogerna till och i skolan.  Vi fick bygga tre Geodesiska domer och 
klä dem med silkespapper, därefter fick barnen krypa in i domen. Domerna gjordes av 
dagstidningar som rullades från en hörna, fästes med en tejpbit. 

Under den här perioden var det inte bara barnen som hade roligt. Jag längtade efter varje 
tillfälle som vi skulle arbeta på detta sätt. Vi gjorde ett diagnostiskt prov i geometri i slutet av 
första terminen och alla utom en hade alla rätt.  När provet gjordes hade ingen arbetat med 
geometrikapitlet i boken. 

Nytt år! 

Det blev ljusare ute och nu var det dags att gå ut igen. Vi dokumenterade ett köpcentrum. Såg 
på och räknade belysning, gatubrunnar, fasader och fönster. Här såg vi också på vägar, för 
vem? Sittplatser, växtlighet mm. Barnen gick runt och tittade på deras närmaste centrum med 
nya ögon. Arbetet fortsatte men inte lika regelbundet. 

Nu har jag år tre och arbetar på liknande sätt. Jag har lärt mig att det är viktigt att anteckna 
och sen föra över anteckningarna i en bok. Nu har jag nytta av mina texter. Jag har också 
förstått att jag blir mer engagerad och inspirerande när jag lägger upp arbetet själv. Jag är mer 
intresserad av att se hur resultatet av vårt arbete blir.  

Jag kommer att berätta mer för er och ni får prova på en del praktiska övningar. Ni får också 
en litteraturlista när vi möts. 


